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Posao za 100 najboljih diplomaca medicinskih fakulteta 

Tokom pandemije - još jednom smo se uverili koliko je važno ulaganje u zdravstvo. Neke bolnice su 

renovirane, a neke se grade. Ulaže se u opremu - ali i u najbolje diplomce medicine. U toku je novo 

zapošljavanje. Sto najboljih diplomaca medicinskih fakulteta dobiće posao u 20 zdravstvenih ustanova 

širom Srbije. 

Srpska medicina dobila je injekciju znanja, entuzijazma, posvećenosti... najbolji diplomci medicinskih 

fakulteta, njih 100, dobiće posao. 

Vukan Ivanović iz Zvečana dolazi sa Medicinskog fakulteta u Beogradu, Kristina Janković, sa Univerziteta 

u Nišu, studirali u dva grada, a imaju nešto zajedničko - prosečna ocena, tokom studija bila im je 10. 

Sa malo manjim prosekom, prate ih njihove kolege sa Univerziteta medicinskih nauka u Kragujevcu i 

Univerziteta u Prištini sa privremenim sedištem u Kosovskoj Mitrovici - Željko Ivošević i Emir Mehmeti sa 

prosečnim ocenama - 9,89 i 9,73. 

O tome gde vide sebe u budućnosti, razgovarali su sa ministrom zdravlja. Osim posla, dobiće 

specijalizaciju i doktorske studije. 

"Želja svih nas je da međusobno sarađujemo, da radimo u Srbiji i da zdravstvo u Srbiji podignemo na još 

viši nivo", navodi Željko Ivošević. 

Pojačanje stiže u 20 zdravstvenih ustanova širom Srbije. 



 
 

"Znači mnogo, ne samo zbog zdravstvenog sistema, znači zbog svih građana Srbije, jer ovo su naša 

najbolja deca, oni su neko ko treba da bude naša budućnost, ko treba da leči nas. Smatram da je 

neophodno da uložimo u njih, da su oni to zaslužili i do sada smo preko 400 lekara na ovaj način zaposlili, 

i preko 700 sestara. Ukupno od 2014. od kada sam ministar, zaposlili smo preko 25.000 zdravstvenih 

radnika", navodi dr Zlatibor Lončar, ministar zdravlja. 

A svi oni imaju gotovo iste ciljeve - da mlade generacije lekara međusobno sarađuju, da stvaraju neke 

nove kontakte i neke zdrave odnose na kojima će zdravstvo počivati. 

 

 

Za medicinski otpad procedura jasna, više brinu bačene maske pored puta – čija je to briga 

Epidemija kovida je donela mnogo nevolja, pa i probleme sa veoma opasnim medicinskim otpadom. 

Samo u jednoj od kovid bolnica, na Banjici, u vreme kada je bilo najviše pacijenata, ovog otpada je bilo 

između 500 i 600 kilograma dnevno. Situacija je sada nešto bolja, ali i dalje viđamo maske bačene pored 

kontejnera, u parkovima i u rekama. 

Za vreme epidemije, najviše medicinskog otpada bilo je na odeljenjima intenzivne nege – svakoga dana 

oko dva kilograma po bolesničkom krevetu. Dvadeset odsto tog otpada bilo je potencijalno opasno po 

zdravlje. 

Kada se uzme u obzir da je tih dana u bolnicama bilo više od 8.000 pacijenata, jasno je koliko je situacija 

bila ozbiljna i u tom smislu. U Srbiji se tretmanom ovakvog otpada bavi više od dvadeset ustanova, a za 

sada je registrovan samo jedan privatni operater. 

"Naša kompanija godišnje obradi između 500 i 700 tona medicinskog otpada, a u Srbiji se generiše oko 

4.500 tona, s tim da državni sektor koji je i najveći operater u Srbiji obradi blizu 3.000 tona i da kažemo 



 
 

da jedan manji procenat završi na deponijama bez obrade", kaže Bojan Sudarev, izvršni direktor 

"Remondis medison".  

Tokom 119 dana, koliko je Institut za ortopediju Banjica bio u kovid sistemu, za uništavanje medicinskog 

otpada bila je angažovana registrovana firma. U proseku je bilo između 500 i 600 kilograma otpada 

dnevno. 

"Kada institut nije uključen u lečenje kovid pacijenata, medicinski otpad se tretira autoklaviranjem koji 

podrazumeva termičku obradu pod strogo kontrolisanim uslovima, kao što su pritisak, zasićenost 

vodene pare, temperature, vreme trajanja čiji je rezultat bezbedan nivo sterilnosti u skladu sa posebnim 

propisima", kaže Mirjana Miljanović, medicinska sestra. 

Kako se uništava medicinski otpad  

Svrha tretiranja medicinskog otpada jeste da se praktično pretvori u komunalni otpad i onda deponuje. 

Marija Milošević, pi-ar JKP Gradska čistoća, kaže da to preduzeće medicinski otpad preuzima od svih 

zdravstvenih ustanova, i privatnih sa kojim imaju sklopljene ugovore. 

"Bitno je da JKP Gradska čistoća medicinski otpad preuzima sa dokumentom da je prošlo određeni 

proces, tj. autoklaviranje, gde ga nakon toga odvozimo na deponiju Vinča, pakuje se u posebne kasete i 

na takav način se pohranjuje", kaže Marija Milošević. 

Autoklaviranje podrazumeva termičku obradu i sterilizaciju medicinskog otpada, koji se potom 

razvrstava i pakuje u odgovarajuću ambalažu, u zavisnosti od svojstva, količine i transporta. 

Za medicinski otpad koji se preuzima iz bolnica, procedura je jasna. Više brinu iskorišćene maske, bačene 

pored puta, na zelenoj površini ili u reci. 

Nije neophodna velika stručnost da bi se shvatilo koliko je to potencijalno infektivan otpad i koliko je 

rizičan. Ni maske koje se bacaju u kontejnere nisu manje opasne. 

Stručnjaci kažu da bi trebalo maske i ostalu zaštitnu opremu poprskati alkoholom, staviti u plastičnu 

kesu i dobro je zavezati pre odlaganja u kontejner. A ko još poštuje tu proceduru? 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Na Institutu "Dedinje" otvoren Centar za vaskularna oboljenja mozga, urađena PRVA INTERVENCIJA 

U nedavno otvorenom Centru za vaskularna oboljenja mozga prvi put su urađene intervencije na krvnim 

sudovima mozga na pacijentima u budnom stanju, rečeno je na konferenciji za novinare u Institutu za 

kardiovaskularne bolesti Dedinje. 

Na taj način, kako je navedeno, pacijentima je omogućena još jedna metoda lečenja. 

Pacijenti se nakon operacije zadržavaju u bolnici dva dana, a cilj metode je, kako je objasnio prof. dr 

Slobodan Ćulafić, da se zatvore aneurizme i da se zaustavi krvarenje. 

On je objasnio da se intervencija radi kroz preponsku arteriju i onda se uz pomoć kratera ili mikro 

kratera dođe do krvnog suda na vratu, kičmene moždine ili na mozgu. 

- Simptomi koji se javljaju pacijentima sa aneurizmom i drugim oboljenjima su glavobolje, smetnje s 

vidom, duple slike, padanje kapaka, smetnje sa gutanjem - naveo je dr Ćulafić. 

On je naveo i da se 99 odsto pacijenata operiše u budnom stanju, sem onih koji su imali krvarenje ili 

moždani udar. 

Maja Nešković, šef neurološke službe, kaže da nova metoda više odgovara pacijentima zbog bržeg 

oporavka i manjih komplikacija nakon operacije. 

- Operacije koje su juče urađene prošle su dobro, s neurološke strane pacijenti su odlično, nemaju 

nikakve tegobe, nadamo se da će sutra biti otpušteni - rekla je Nešković. 

Dve nove metode lečenja na Institutu "Dedinje" 



 
 

Direktor Instituta za kardiovaskularne bolesti Milovan Bojić rekao je da su do sada karotidna oboljenja 

lečena tako što je bilo moguće jednim delom ući u lobanju, odnosno mozak, a zahvaljujući novoj metodi 

pristupačni su svi delovi mozga. 

Sofka Jovanović, jedna od operisanih pacijenata, kaže za Tanjug da se posle operacije aneurizme oseća 

dobro i da će se već sutra kad se vrati kući vratiti svojim aktivnostima. 

- Operisana sam juče, lepo se oporavljam, a imam i logopeda koji mi pomaže da povratim govor, jer 

sporo govorim posle operacije - kaže Jovanović. 

U Institutu za kardiovaskularne bolesti ,,Dedinje” sada je zvanično počeo sa radom Centar za vaskularna 

oboljenja mozga, u kojem će, za sada, raditi tri inteventna neuroradiologa, dva neurologa i dva 

anesteziologa, deset medicinskih sestara medu kojima su dva rendgen tehničara i dva anestetičara, koje 

će predvoditi interventni neuroradiolog dr Slobodan Ćulafić. 

 

 

Dr Tiodorović: Srbija planira OBAVEZNU vakcinaciju dece protiv varičela, to je moguće već na jesen 

Srbija planira da uvede obaveznu vakcinaciju dece protiv varičela, a to bi moglo da se dogodi već na 

jesen - rekao je epidemiolog prof. dr Branislav Tiodorović. 

On je istakao da je vakcinacija protiv varičela obavezna u nekim državama i da ne čudi što i mi krećemo 

tim stopama. 

- U Srbiji je za sada obavezno imunizovanje protiv 11 zaraznih bolesti, a rešeno je da uvedemo i protiv 

varičela. U SAD, Kanadi, Australiji deca se odavno vakcinišu protiv varičela i nema nikakvih problema. 

Treba da se vidi kada da se stavi u kalendar imunizacije kod nas, da li će to da bude u drugoj ili četvrtoj 



 
 

godini života. U Australiji je to u drugoj. Očekuje se da Republička stručna komisija za zarazne bolesti 

najkasnije u septembru promeni pravilnik i program o obaveznoj imunizaciji i u njega uvrsti vakcinu 

protiv varičela - rekao je za Kurir prof. Tiodorović. 

Program obavezne i preporučene imunizacije stanovništva protiv određenih zaraznih bolesti obuhvata 

11 bolesti protiv kojih je vakcinacija obavezna. A cepivo protiv varičela daje se samo osetljivim grupama 

osoba i odskoro deci u šestom razredu osnovne škole, ako do tada nisu preležali ovčije boginje, kako su u 

narodu poznate varičele. Vakcina se daje u dve doze u razmaku od šest nedelja. 

U Institutu za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" nisu odgovorili na naše pitanje o uvođenju 

obavezne vakcinacije za svu decu. Naveli su da je vakcina protiv varičela bila obavezna za određene 

kategorije u riziku i prema prethodno važećem pravilniku odnosno programu imunizacije, a da su prema 

novom programu te kategorije proširene. 

- Jedna od novih kategorija su i sva deca šestog razreda osnovne škole koja do tada nisu preležala ovu 

bolest. Varičela može imati težu kliničku sliku praćenu komplikacijama u starijem uzrastu, a posebno 

može biti ozbiljna kod trudnica i novorođenčadi. Cilj je da se od ove bolesti zaštite sva osetljiva deca pre 

ulaska u reproduktivni period kako bi se sprečilo da do zaražavanja dođe tokom trudnoće i nakon 

porođaja - naveli su iz "Batuta" za Kurir uz podsećanje da je ova izmena na snazi od januara 2021. 

Vladanka Vuković iz Beograda mama je dve devojčice, a stariju je lane, kada je imala dve i po godine, 

vakcinisala protiv varičela. I mlađu će dok samo još malo poraste. 

- Nakon iskustva prijatelja i poznanika o tome kako su se i oni i deca namučili s varičelama, nakon 

saznanja da je mališanima uglavnom padao imunitet posle boginja, pa su hvatali sve žive infekcije, a neki 

i upale pluća, rešila sam da vakcinišem svoje dete. Pored toga, ona ima i atiopijski dermatitis, pa je u 

riziku od komplikacija i infekcija ako dobije varičele - kazala je za Kurir Vladanka i dodala da je pedijatar 

odobrio kada je tražila da vakciniše dete, a da je dve vakcine platila po oko 4.000 dinara, ne znajući da je 

zbog dermatitisa njeno dete moglo i besplatno da se vakciniše. 

Ova mama je za to da se maksimalno koriste savremene vakcine i ono što one pružaju. 

- Ljudi oklevaju, idu logikom: "Varičele nisu smrtonosne, svi smo ih preležali u detinjstvu, pa šta nam 

fali." Ali dani i dani temperature, svraba i nespavanja, pa ožiljci... A ona je već često bila bolesna i htela 

sam da je maksimalno zaštitim. To je živa vakcina i treba joj neko vreme da deluje, a ćerkica je već 

sledećeg dana išla u vrtić i sve je bilo u redu. Kada je cela grupa u obdaništu imala boginje, ona i još 

jedan vakcinisani dečak nisu ih dobili - objasnila je Vladanka. 

 

 



 
 

 

 

Ministri zdravlja zapadnog Balkana o bezbednom putovanju u vreme pandemije 

BEOGRAD - Ministar zdravlja Zlatibor Lončar učestvovao je danas na sastanku ministara zdravlja u okviru 

Berlinskog procesa, koji je organizovao nemački ministar zdravlja Jens Špan, a tema je bilo bezbedno 

putovanje u vreme pandemije. 

Lončar je učesnike upoznao sa rezultatima borbe Srbije sa covidom19 i sa aktuelnim merama koje se 

sprovode u vezi s putovanjima domaćih i stranih građana. 

U saopštenju dostavljenom medijima se navodi da je Lončar iskoristio priliku da predstavi srpski "Zeleni 

sertifikat", prvi te vrste u regionu. 

Skupu, su pored ministara zdravlja država zapadnog Balkana prisustvovale kao posmatrači i njihove 

kolege iz Francuske, Italije, Velike Britanije i Poljske. 

Pored ministra zdravlja Nemačke, na skupu su se obratili i komesar EU za proširenje i susedstvo Oliver 

Varhelji, Hans Kluge, direktor SZO za Evropu, kao i predstavnici Robert Koh Instituta i Evropskog centra 

za kontrolu zaraznih bolesti, navode iz ministarstva zdravlja. 

Varhelj je pohvalio Srbiju zbog načina na koji se bori protiv korona virusa, naročito za politiku pomoći i 

donacija vakcina državama i građanima regiona. 

 



 
 

 

 

Zadovoljstvo zdravstvom u Srbiji skočilo, ali i dalje nisko 

Novo istraživanje pokazuje da je 49 odsto Srba zadovoljno zdravstvenim sistemom, što je skok od 12 

odsto u odnosu na period pre pandemije. Kada je u pitanju poverenje u zvaničnu medicinu, Srbija je na 

začelju Evrope. 

Nešto manje od polovine građana Srbije (49 odsto) zadovoljno je zdravstvom u svojoj zemlji, pokazuje 

reprezentativna anketa koju je sproveo institut Kantar za potrebeŠtade, nemačkog farmaceutskog diva, 

piše Dojče Vele. 

Anketa je sprovedena u martu i aprilu ove godine te pokazuje znatan skok poverenja Srba u zdravstvo u 

odnosu na prošlo ispitivanje u februaru 2020. godine. Tada je svega 37 odsto građana Srbije bilo 

zadovoljno zdravstvom. 

Među petnaest posmatranih evropskih zemalja, Srbija se ipak kotira pri dnu. Listu predvode Švajcarska i 

Velika Britanija, iako je u ovoj potonjoj pandemija odnela mnogo života. U te dve zemlje čak 91 odsto 

građana je zadovoljno zdravstvenom negom. 

Slede Belgija i Austrija (89 odsto), Francuska (85), Češka (83), Nemačka (82), Španija (80), Holandija (79), 

Portugalija (74) i Italija (69). Iza Srbije su Rusija (41), Poljska (36) i Ukrajina sa tek četvrtinom zadovoljnih 

građana. 

Štada izdaje ovakve „zdravstvene izveštaje“ od 2014, i njeni analitičari ovoga puta nemaju dilema da je 

pandemija bila najvažniji faktor za (ne)zadovoljstvo Evropljana zdravstvom. Ukupno je stepen pozitivnih 

ocena blago pao sa 74 na 71 odsto. 

Srbi veruju šarlatanima 



 
 

Sa 59 odsto onih koji misle da je domaće zdravstvo sada bolje pripremljeno na nove epidemije, Srbija se 

nalazi tačno u evropskom proseku. 

Ali, alarmantni nalaz je da nigde poverenje u „školsku medicinu“ – dakle, zvaničnu i naučno utemeljenu – 

nije tako nisko kao u Srbiji. Ono iznosi svega 47 odsto, dok je evropski prosek 68 odsto. Čak 31 odsto 

Srba preferira alternativnu medicinu ili homeopatiju. 

Na pitanje u koga imaju najviše poverenja kod zdravstvenih tema, građani pobrojanih petnaest zemalja 

na prvo mesto stavljaju lekare (73 odsto), slede naučnici i apotekari (60), mediji specijalizovani za 

zdravstvo (29), farmaceutske kompanije (24), mediji uopšte (10), dok su na dnu političari (7) i takozvani 

influenseri (6), to jest ljudi koji proizvode sadržaje za društvene mreže i imaju veliki broj pratilaca. 

U Srbiji je 77 odsto ljudi saglasno sa izjavom da su lekari i medicinsko osoblje najviše doprineli borbi 

protiv pandemije (u evropskom proseku 81 odsto). Takođe, 59 odsto Srba misli da influenseri imaju sve 

više uticaja u zdravstvenim pitanjima (prosek 51 odsto). 

Strah od samoće 

Prema nalazima ispitivanja, Evropljani su se više brinuli zbog izolacije od prijatelja i porodice (52%) nego 

zbog toga što bi sami mogli da se zaraze virusom. Tako 39 odsto Srba kaže da je strah od zaraze bio 

njihova najveća briga tokom pandemije (evropski prosek 42 odsto). 

U izveštaju Štade, u čiji koncern spada i vršački Hemofarm, ima reči i o psihičkim problemima koje izaziva 

pandemija. Prema anketi, u Srbiji više od polovine građana (52%) kaže da je pandemija uticala na njihovo 

mentalno stanje, dok je evropski prosek nešto viši (5%). 

Svaki peti građanin Srbije kaže da će nositi masku na javnim mestima, recimo u gradskom prevozu, i 

kada prođe pandemija. Evropski prosek je tu 22 odsto, a masku će u najvećoj meri zadržati Britanci 

(38%), a u najmanjoj Holanđani (14%). 


